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Pełny zapis przebiegu posiedzenia

Komisji Śledczej do zbadania prawidłowości i legalno-
ści działań oraz występowania zaniedbań i zaniechań 
organów i instytucji publicznych w zakresie zapewnienia 
dochodów Skarbu Państwa z tytułu podatku od towarów 
i usług i podatku akcyzowego w okresie od grudnia 2007 r. 
do listopada 2015 r. (nr 44)
2 kwietnia 2019 r.
Komisja Śledcza do zbadania prawidłowości i legalności działań oraz występo-
wania zaniedbań i zaniechań organów i instytucji publicznych w zakresie zapew-
nienia dochodów Skarbu Państwa z tytułu podatku od towarów i usług i podatku 
akcyzowego w okresie od grudnia 2007 r. do listopada 2015 r., obradująca pod 
przewodnictwem posła Marcina Horały (PiS), przewodniczącego Komisji, zre-
alizowała następujący porządek obrad:

– sprawy bieżące.

W posiedzeniu udział wzięli: Andrzej Bratkowski, Jacek Góra, Mariusz Jerzy Golecki, Jarosław 
Hołda, Sławomir Maciejewski, Arkadiusz Madura, Michał Prądzyński – stali doradcy Komisji 
oraz Paweł Adamiak – asystent przewodniczącego posła Marcina Horały.

W posiedzeniu  udział  wzięli  pracownicy Kancelarii  Sejmu: Sylwia Łaska, Mariusz Pawełczyk 
i Kamil Strzępek – z sekretariatu Komisji w Biurze Komisji Sejmowych.

Przewodniczący poseł Marcin Horała (PiS):
Dzień  dobry.  Otwieram  posiedzenie  sejmowej  Komisji  Śledczej  o znanej  wszystkim 
nazwie.
Na dzisiaj, na teraz – sprawy bieżące. Czy są inne wnioski do porządku obrad? Nie widzę.
Posiedzenie Komisji jest zamknięte. Czy są uwagi do trybu posiedzenia Komisji? Nie 

słyszę.
Wobec braku wniosków zarówno porządek obrad, jak i zamknięty tryb posiedzenia 

zostały przyjęte.
Wnioski dowodowe. Szanowni państwo, może najpierw świadkowie. Ostatnio pan 

poseł  Konwiński  zgłaszał.  Obiecałem,  że będzie  okazja.  Czy mógłby  pan  odświeżyć 
pamięć Komisji?

Poseł Zbigniew Konwiński (PO-KO):
Nazwiska w tej chwili nie pamiętam, ale był to szef zespołu, w ramach którego pracował 
nasz poprzedni świadek. Zajmował się m.in. podatkami pośrednimi, poradami konsul-
tacyjnym, prawnymi itd. Chodzi nie o szefa całej rady, tylko o szefa tego konkretnego 
zespołu. 

Przewodniczący poseł Marcin Horała (PiS):
Acha. Dobrze.

Poseł Zbigniew Konwiński (PO-KO):
Nazwisko jest w protokole.
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Przewodniczący poseł Marcin Horała (PiS):
Państwo posłowie, czy ktoś z państwa posłów kojarzy nazwisko szefa Zespołu Podatków 
Pośrednich Rady Konsultacyjnej Prawa Podatkowego? Może eksperci?

Stały doradca Komisji Mariusz Jerzy Golecki:
Z tego co pamiętam, był to pan profesor Wiesław Czyżowicz – były podsekretarz stanu 
w Ministerstwie Finansów…

Przewodniczący poseł Marcin Horała (PiS):
…proszę kontynuować.

Stały doradca Komisji Mariusz Jerzy Golecki:
…który już w latach 90-tych nadzorował m.in. służby celne.

Przewodniczący poseł Marcin Horała (PiS):
Dobrze, czyli jak – Czyżowicz? Dobrze słyszałem?

Stały doradca Komisji Mariusz Jerzy Golecki:
Profesor Wiesław Czyżowicz jest zatrudniony w Szkole Głównej Handlowej.

Przewodniczący poseł Marcin Horała (PiS):
Panie pośle, profesor Wiesław Czyżowicz. Dobrze. Czy są uwagi do tego wniosku? Nie 
słyszę. Wobec tego uważam, że wniosek został przyjęty.
Czy są inne wnioski dotyczące świadków? Nie widzę.
W takim razie przechodzimy do wniosków dotyczących dokumentów. Mam kilka, ale 

żeby nie monopolizować, zapytam czy ktoś z państwa posłów ma wnioski? Nie ma.
Mam  trzy  wnioski.  Wszystkie  wnioski  kierowane  są do Ministerstwa  Finansów. 

Pierwszy wniosek dotyczy przekazania statystyki kaucji gwarancyjnych od podmiotów 
zajmujących się obrotem paliwami płynnymi. Konkretnie,  liczba zajęć i zajęte kwoty 
z kaucji  na poczet  zaległości  podatkowych  w latach  2013,  2014,  2015.  Odświeżając 
pamięć Wysokiej Komisji powiem, że jest to wątek odpowiedzialności solidarnej w obro-
cie paliwami w roku 2013 i kaucji zwalniającej od odpowiedzialności. Chodzi o statystyki 
dotyczące liczby zajęć i wysokości kwot. Czy są uwagi do tego wniosku? Sprzeciw? Nie 
słyszę. W takim razie uważam wniosek za przyjęty.
Kolejny  wniosek  (oczywiście  do MF)  dotyczy  przekazania  informacji  o wartości 

wywozu telefonów komórkowych (tu podaję dokładny kod celny tego towaru) w ramach 
eksportu (ze zbioru zgłoszeń celnych) oraz w ramach wewnątrzwspólnotowej dostawy 
towarów (ze zbioru statystycznego handlu zagranicznego) w okresie 2008-2015 w ujęciu 
miesięcznym. To jest również taki towar, który pozostaje w obszarze naszego szczegól-
nego zainteresowania. Myślę, że powyższa statystyka byłaby pomocna w formułowaniu 
wniosków przez Komisję. Czy są jakieś uwagi? Nie widzę. Sprzeciwu nie słyszę. Uważam, 
że wniosek został przyjęty.
Trzeci wniosek do Ministerstwa Finansów dotyczy przekazania ustaleń z kontroli 

koordynowanej w zakresie rzetelności opodatkowania VAT w roku 2012 przez podmioty 
dokonujące zakupów towarów i usług od podmiotów zagranicznych nieposiadających 
w Polsce siedziby lub stałego miejsca prowadzenia działalności gospodarczej, o której 
przeprowadzenie wnioskował w 2013 r. UKS w Olsztynie lub, jeśli wnioskowana kon-
trola się nie odbyła, przekazanie informacji na temat okoliczności podjęcia decyzji o nie-
zrealizowaniu wniosku UKS w Olsztynie. W dotychczasowych dokumentach natrafili-
śmy na taki wniosek. Natomiast nie ma wiedzy, co działo się z nim dalej, czy była taka 
kontrola, a jeżeli tak, to jakie były ustalenia. Pamiętacie państwo wątek odwróconego 
VAT podmiotowego dla podmiotów zagranicznych w latach 2001-2013, który wówczas 
obowiązywał. Należy to sprawdzić, jak w dyskusji z panem profesorem Martinim… Pro-
fesor? Nie profesor. No, żaden tytuł naukowy nie hańbi, więc tak można go zatytuło-
wać. Wątek dotyczy potencjalnej luki w postaci dodatkowego miejsca, w którym może 
wystąpić  znikający podatnik po stronie podmiotów krajowych, które kupują od pod-
miotu zagranicznego rozliczającego się w rewersie. Był wniosek o taką kontrolę, więc 
jeżeli była, to myślę, że ustalenia z tej kontroli byłyby dla nas interesujące. Czy są jakieś 
uwagi, wnioski? Sprzeciw? Nie słyszę. W takim razie uważam ten wniosek za przyjęty.
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Zanim zamknę posiedzenie zapytam, czy są jakieś wnioski, uwagi  lub propozycje. 
Nie widzę. W takim razie, wobec wyczerpania porządku dziennego, zamykam obrady. 
Spotykamy się na przesłuchaniu o godzinie 12.00, w sali 306, w budynku S.


